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     З А П И С Н И К   
 

са 17. сједнице Заједничке комисије за европске интеграције 
       Парламентарне скупштине БиХ, 
          одржане 06. 11. 2008. године 

 
Сједница је почела у 10.00 часова. 
 

Седамнаесту сједницу Заједничке комисије за европске интеграције 
Парламентарне скупштине БиХ сазвао је предсједавајући Халид Гењац. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије за европске интеграције: 
Халид Гењац, Алма Чоло, Драго Љубичић, Хилмо Неимарлија, Иво Миро Јовић, Рудо 
Видовић, Шемсудин Мехмедовић, Милица Марковић, Селим Бешлагић и Азра 
Хаџиахметовић, те Влатка Дангубић, секретар Комисије, и Владана Лучић, стручни 
сарадник у Комисији. Чланови Комисије Зоран Копривица и Бранко Докић оправдано су 
одсуствовали. Сједници су присуствовали и предсједавајући клубова посланика 
Представничког дома Бакир Изетбеговић и Момчило Новаковић, као и предсједавајућа 
Клуба делегата српског народа у  Дому народа Душанка Мајкић. 

Сједници су присуствовали Димитрис Куркулас, шеф Делегације Европске 
комисије у БиХ,  Борис Иаркодијевић, савјетник амбасадора Куркуласа, и Ђулио Зани, 
политички савјетник у Делегацији Европске комисије, представници ОХР-а, 
представници АЦИПС-а, те представници медија. 

 
 
    

ДНЕВНИ РЕД 
 

1. Презентација редовног Годишњег извјештаја о напретку БиХ у процесу 
европских интеграција за 2008. годину; 

       2.   Усвајање записника са 15. и 16. сједнице Комисије. 
 
  

Ад. - 1. Презентујући Извјештај Европске комисије о напретку БиХ, Димитрис Куркулас, 
шеф Делегације Европске комисије у БиХ, нагласио је да је Босна и Херцеговина 
остварила напредак у испуњавању политичких критеријума у току прве половине 2008. 



године. Он је рекао да је БиХ, осим дешавања која су довела до потписивања Споразума о 
стабилизацији и придруживању, наставила спроводити стратегију реформе јавне управе и 
усвојила државни план за развој правног сектора. Државни суд је наставио процесуирати 
ратне злочине и суђења се генерално одвијају у разумном временском року и у складу са 
међународнопризнатим принципима. Општински избори одржани у октобру 2008. године 
спроведени су у складу са међународним стандардима. Међутим, недостатак консензуса у 
вези са главним карактеристикама јачања државе, стални изазови Дејтонског/париског 
мировног споразума и запаљива реторика неповољно су утицали на функционисање 
институција и успорили реформе средином ове године. Он је нагласио да власти у БиХ  
још увијек нису показале довољно капацитета да преузму неопходна политичка 
овлашћења и одговорност. Улога коју има етнички идентитет у политици нарушава 
функционисање демократских институција и цјелокупне владавине унутар земље. 
Никакав напредак није остварен у вези са уставном реформом. Корупција остаје широко 
распрострањена и представља озбиљан проблем. 
Говорећи о економским критеријумима, садржаним у Годишњем извјештају, Димитрис 
Куркулас рекао је да  је економија Босне и Херцеговине наставила рапидно да се шири и 
да је земља остварила извјестан, мада неједнак напредак ка постојању функционалне 
тржишне економије. 
Макроекономска стабилност ослабила је усљед погоршања трговинског баланса, веће 
инфлације и растуће фискалне политике. Стално присутна веома висока стопа 
незапослености остаје главни извор забринутости. Међутим, фискална координација је 
побољшана. Државно фискално вијеће је званично почело радити почетком септембра. 
Сектор малих и средњих предузећа искористио је повећан приступ финансијским 
средствима. Међутим, помак у структури производње ка активностима које имају већу 
додатну вриједност остаје успорен и предност ка структуралној реформи је и даље 
неизједначена у земљи. Треба наставити спроводити значајне реформе како би се БиХ 
могла дугорочно суочити са конкурентским притисцима и тржишним снагама у 
Европској унији.  
Говорећи о европским стандардима, наглашено је да је напредак остварен у области 
царина, пореза, пољопривреде, транспорта, визне администрације, управљања границама,  
азила и миграције. 
И поред оствареног напретка, земља треба да појача своја настојања и у другим 
областима, као што су слободно кретање робе, лица и услуга, запошљавање и социјална 
политика, државна помоћ, енергија, заштита животне средине и статистика. Такође, 
неопходно је остварити боље резултате у борби против организованог криминала, борби 
против трговине дрогом, као и прању новца. 
 На крају презентације Годишњег извјештаја, Димитрис Куркулас изразио је увјерење да 
БиХ има много више потенцијала, те да треба појачати напоре за улазак у ЕУ. 
С тим циљем, нагласио је потребу за бољом координацијом државног с ентитетским 
парламентима те потребу за интензивнијом комуникацијом Парламентарне скупштине 
БиХ са Савјетом министара БиХ како би се постигла већа ефикасност у припреми и 
усвајању неопходних закона на путу интегрисања БиХ у ЕУ. 
 

 
Након презентације Димитриса Куркуласа, чланови Комисије изнијели су своје коментаре 
и питања: 



 
Шемсудин Мехмедовић рекао је да су у Извјештају само дотакнути  проблеми који се 
односе на урушавање Јавног РТВ система у БиХ као и проблем регулаторних агенција. Он 
је такође указао на потребу интензивније и сврсисходније сарадње Савјета министара и 
Парламентарне скупштине БиХ. 
 
Азру Хаџиахметовић  интересовало је мишљење шефа Делегације Европске комисије да 
ли ће се успоравање раста европске и свјетске економије одразити на даље проширење 
Уније, те на који ће се начин то рефлектовати на проширење Уније државама западног 
Балкана. 
 
 
Селим Бешлагић предложио је да Европска комисија окупи представнике ентитетских 
парламената, премијере ентитетских влада, представнике Брчко Дистрикта БиХ и да сви 
заједно постигну споразум о надлежностима које ће бити пребачене на Парламентарну 
скупштину БиХ. Он је указао на потребу директног и ефикаснијег дијалога представника 
Европске уније са Босном и Херцеговином, те убрзавање реформских процеса 
неопходних за добијање статуса кандидата. 
 
Милица Марковић затражила је да се исправи нетачна информација наведена у 
Извјештају, у којој се каже да је било одређених покушаја власти Републике Српске да 
угрозе правилан рад Државне агенције за истраге и заштиту. Она је такође затражила да се 
преиспита улога и утицај ОХР-а, а посебно његова улога у смислу добијања статуса 
кандидата за БиХ. 
 
Драго Љубичић је, коментаришући предстојећу уставну реформу и попис становништва у 
БиХ, рекао да има утисак да се одређеним законским рјешењима жели утицати на Устав, а 
када је у питању попис становништва, рекао је да не прихвата тезу  да је етничка слика из 
1991. године промијењена само у Републици Српској. Она је промијењена и у Федерацији 
БиХ. 
 
Рудо Видовић указао је на један од највећих изазова у наредном периоду, а то је 
усклађивање бх. закона  са легислативом ЕУ, и у том контексту нагласио потребу за 
стручним и оспособљеним кадровима у области европског законодавства. Он је питао 
представнике Делегације Европске комисије може ли БиХ очекивати помоћ ЕУ када је у 
питању оспособљавање и школовање младих кадрова који ће радити на усклађивању 
законодавства. 
 
Халид Гењац захвалио се присутним представницима Делегације Европске комисије и 
нагласио да ће већ на једну од наредних сједница Комисије бити позвани представници 
Делегације ЕК, те да ће то бити прилика да чланови наше номисије у директном дијалогу 
са  представницима Делегације ЕК разговарају о садржају редовног годишњег Извјештаја 
о напретку као и о садржајима Споразума о стабилизацији и придруживању и Европског 
партнерства. 
 

 



Ад.  - 2. Чланови Комисије једногласно су усвојили записнике са 15. и 16. сједнице 
Комисије. 

 
Сједница Комисије завршена је у 12. 30 часова. 
 
 
 
 
         Предсједавајући 
                  Заједничке комисије 

          Халид Гењац 
 
 

 
 

 
         
             
       
 


